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ЗАПИСНИК 

СА 9. СЕДНИЦЕ ПРЕДСЕДНИШТВА 
ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 

 

Девета седница Председништва Заједнице електротехничких школа Србије одржана је 22. септембра 
2023. године у просторијама Прве техничке школе у Крагујевцу. У раду седнице учествују: Небојша 
Соколовић, Вера Живанић, Драгана Рашић /мења Бранка Суботића/,  Мирољуб Сеничић, Ермидин Елезовић 
и Горан Станковић. Марјан Иванов учествује у раду седнице путем апликације Google Meet. Седници не 
присуствује  Бранко Суботић. Седници Председништва присуствује и Немања Јоксимовић директор Прве 
техничке школе  и Весна Михајловић помоћник директора Прве техничке школе. 

Седница Председништва почела је у 11.15. 
Седницом председава Небојша Соколовић, председник Заједнице. 
Председник Соколовић, поздравио све чланове Председништва, захвалио се директору Јоксимовићу 

на указаном гостопримству, и констатовао да постоји кворум за доношење одлука и предложио је следећи: 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  
 

1. Усвајање записника са претходне седнице председништва , 

2. Актуелности у средњем стручном образовању 

3. Покретање иницијативе за допуну ППНУ, образовних профила у подручју рада 
електротехника, прегледом ангажовања помоћних наставника  

4. Покретање иницијативе за измену Правилника о такмичењу 

5. Текућа питања  
 
Предлог дневног реда једногласно је усвојен након чега се кренуло на расправу по тачкама усвојеног  
дневног реда. 

Тачка 1. 

На предлог председавајућег записник са 8. седнице Председништва усвојен једногласно. 

Тачка 2. 

Небојша Соколовић је најавио тачку дневног реда и реч дао секретару Заједнице Горану Станковићу. 
Горан Станковић је рекао да се непосредно пред почетак седнице чуо са Мајом Тодоровић из ЗУОВ-а 

и да ће сада укратко пренети шта му је она рекла у вези неких актуелних дешавања која су битна за нашу 
Заједницу. 

− на СВ усвојен је стандард квалификације за образовни профил администратор рачунарских 
мрежа; 

− у поступку је измена СК за образовне профиле електротехничар рачунара и електротехничар 
информационих технологија; 

− у најави је (у наредне годину до две) измена СК за образовне профиле електротехничар 
енергетике и електротехничар обновљивих извора енергије 

− АЗК ће покренути иницијативу да се измене сви СК који су донесени до краја 2020 године у 
наредном периоду. 



Горан Станковић је упознао чланове председништва са садржајем поруке коју су добили председник 
Соколовић и он од Маје Тодоровић у којој она моли Заједницу да помогне око покретања иницијативе за 
измену СК за образовни профил сервисер термичких и расхладних уређаја. У наставку излагања Горан 
Станковић  је рекао да ЗУОВ-у треба подршка Заједнице у виду радне групе која би припремила предлог 
новог (измењеног) стандарда квалификације. У разговору са Соколовићем након пријема поруке од Маје 
сложили су се да се отвара питање ко ће поднети предлог АЗК за измену, Заједница или ЗУОВ? У данашњем 
разговору Маја је рекла да то неће бити ЗУОВ и да то може бити Заједница или нека школа из Заједнице 
(или група школа). 
Соколовић се надовезао даље на ову тему и рекао да ће администратор рачунарских мрежа са новим СК и 
новим ППНУ ићи под другим именом, да измена стандарда квалификација није мали посао а ту има пуно 
ствари које треба урадити, између осталог треба анкетирати компаније, формирати радну групу и укључити 
људе који се већ баве овим образовним профилом. 
Највећи посао би био на школама и да ту треба укључити школе које имају овај образовни профил и 
Марјана Иванова који је и био укључен иницијално у рад на овом профилу и који може бити координатор. 
Завод мора да помогне и да подржи целу причу али не као код обновљивих извора енергије. 
Драгана Рашић је питала зашто се често мењају СК. 
Соколовић је рекао да је то до АЗК и да она даје налоге Секторским већима. 
У дискусију се укључио и Марјан Иванов, поздравио је све присутне, и подсетио да је НПП за сервисера 
објављен у ПГ 2019. године. И поред тога што његова школа не уписује овај образовни профил већ 
неколико година сагласан је да буде део те радне групе. У даљем излагању је дао предлог (именом и 
презименом) колега из других школа. 
Додао је да му је драго што чује да је у плану измена СК за обновљиве изворе енергије и електротехничара 
енергетике и да се поставља питање ко ће платити чланове радне групе која би радила на предлогу измене 
СК. 
Соколовић је рекао да је досадашња пракса ЗУОВ-а била да нису плаћали рада на СК али да су те људе 
ангажовали касније на изради ППНУ који се плаћа и да ће Заједница инсистирати да колегинице и колеге 
који буду радили на измени СК за сервисера буду укључени у радну групу за измену ППНУ. Даље је додао 
да тај посао може бити плаћен (у некој разумној мери) и преко Заједнице и да је то тема за дискусију на 
следећој седници председништва и ИО Заједнице. Соколовић је додао и да број чланова радне групе треба 
ограничити (рецимо на 3). 
Сви чланови председништва су сагласни да треба ући у посао и Горан Станковић даље da утаначи детаље са 
Мајом Тодоровић а да се на следећој седници ИО позову заинтересоване школе за учешће. 
 
У наставку свог излагања у вези разговора са Мајом Тодоровић и актуелности Горан Станковић је рекао да 
се у наредном броју ПГ очекује објављивање новог Правилника о стручној спреми којим ће се ван снаге 
ставити онај из ПГ број 4/2022 и у коме ће бити унете допуне за образовне профиле који су већ објављени и 
за нове који су ступили на снагу ове школске године. Такође, биће објављени и правилници о простору и 
опреми за ове профиле који су ове године ступили на снагу. 
 
Соколовић је укратко дао извештај са састанка у Канцеларији за дуално образовање и НОК на коме је поред 
њега био присутан и Горан Станковић и Синиша Којић а чија тема је била изградња Тренинг центара. 
Између осталог на том састанку је поменут и електротехничар обновљивих извора енергије и да је 
Габријела Грујић рекла да тај образовни профил, попут техничара мехатронике, може бити у оба подручја 
рада. 
Весна Михајловић се јавила за реч и рекла да уклањање префикса електро у називима образовних профила 
може бити контрапродуктивно за Заједницу и да на тај начин можемо изгубити најбоље ученике који сада 
долазе у наше школе. 
Соколовић је рекао да по том питању ништа не можемо учинити јер је то условљено усклађивањем наших 
назива образовних профила са називима ЕУ. Као што и оснивањем Секторских већа неки наши образовни 
профили прелазе у нека друга Секторска већа која нису електро. 
Соколовић је закључио расправу по овој тачки дневног реда. 
 

 



Тачка 3. 

Небојша Соколовић је рекао да су у току августа и Горан Станковић и он имали разговор са 
представницима Сектора за средње образовање у вези признавања помоћних наставника за школску 
2023/24. годину. На жалост приликом писања и објављивања нових НПП од 2018. године и касније нико 
није у обзир узимао помоћне наставнике и да су до сада у МП до сада признавали на основу табеле коју је 
још давно била припремила Гордана Мијатовић али да је дошло време да се то сад уреди да не би школе у 
будућности имале проблем. 

Горан Станковић је подсетио да је још 2015. године први пут објављен Правилник о критеријумима и 
стандардима за финансирање установе која обавља делатност средњег образовања и васпитања и да је у 
члану 10 било прецизирано признавање помоћних наставника. 

Сви чланови председништва сагласни су да се покрене иницијатива да се постојећи правилници о 
НПП/ППНУ допуне тако да буде назначено у којим предметима се признаје помоћни наставник. Горан 
Станковић је рекао да се то може урадити тако да се у табели где је дата подела одељења на групе само 
дода колона у којој је означено да ли треба помоћни наставник или не.  Соколовић је рекао да ако треба 
поново се ангажују они наставници који су учествовали у писању НПП/ППНУ и да дају предлог. 

Тачка 4. 

Соколовић је најавио тачку дневног реда, затим је Горан Станковић рекао да смо и прошле године на 
састанку када смо утврђивали листу такмичара констатовали да морамо да или изменимо већ постојећи 
или да донесемо потпуно нови правилник о такмичењу. 

Соколовић је подсетио да још увек немамо чланове комисије која ће заједно са представницима 
ВИШЕР-а радити на новим питањима за такмичење из мултимедије. 

Сви чланови председништва су сагласни са горе наведеним предлогом. 

Тачка 5. 

Небојша Соколовић је рекао да нам у октобру предстоји седница ИО и да смо за домаћина те седнице 
планирали ТШ „Изудин Шушевић“ у Новом Пазару и да у овом тренутку у оптицају имамо два термина 6. 
или 13. октобар. Након краће дискусије договорено је да се седница ИО одржи 13. октобра. Соколовић је 
рекао да ће касније позвати директора Љајића да потврди термин. 

Небојша Соколовић је рекао да на следећој седници ИО треба донети и одлуку о висини чланарине за 
наредну ову школску годину. До сада је тај износ би 90 динара по одељењу месечно односно 1.080 динара 
годишње. Соколовић је рекао и да износ чланарина није мењан најмање пет година у назад и да би требало 
размислити о томе да се изврши корекција тог износа. Заједница машинских школа је летос донела одлуку 
да се тај утврди на 120 динара.  

Соколовић је предложио да се тај износ подигне на 1.200 динара годишње по одељењу. 
Сви присутни су се сагласили са овим предлогом. 
Горан Станковић је упознао присутне чланове председништва са дописом који је упутила Јована 

Вујић, која предаје Одржавање рачунарских система у некој од Београдских електротехничких школа и која 
је припремила костур за Приручник за реализацију лабораторијских вежби, и која пита да  ли је Заједница 
заинтересована за сарадњу и под којим условима је могуће објављивање овог приручника. 

Горан Станковић је предложио да контактира Школски сервис Гајић и да види да ли су они можда 
заинтересовани за сарадњу и објављивање и продају приручника заинтересованим школама. 

 
Након овога председавајући седнице Небојша Соколовић захвалио се члановима на учешћу у раду и 

затворио седницу. 
 
Седница Председништва завршена је у 13.25 часова. 

 
 
  

 ЗАПИСНИЧАР ПРЕДСЕДАВАЈУЋИ 

__________________ _______________________  
 Горан Станковић Небојша Соколовић, дипл. инг.  


